
Ugyanazok az oktatók, ugyanaz a minőség, csak a helyszín más. Szeged helyett csak a
Táncsics gimnáziumig kell mennie a hallgatónak.

Különleges, egyedi lehetőség a Szegedi Tudományegyetem kitelepült mérnökképzése Orosházán. Az
egyetem egyedül ebben a városban nyújt lehetőséget a hallgatóknak arra, hogy ugyanazt a tudást
helyben megkapják, amire egyébként csak Szegeden lenne módjuk.

Dr. Bíró István egyetemi docens, a SZTE Mérnöki karának intézményvezetője elmondta, magát a
képzést a város igényelte, majd kellőképpen meg is indokolta annak fontosságát, valamint
életképességét. – A helyi és környező vállalatokkal már évek óta kapcsolatban vagyunk. Részben a
duális képzéseink révén, részben, mert onnan is vannak hallgatóink itt az SZTE-n, részben pedig, mert
a tanulók egy része a szakmai gyakorlatát itt valósítja meg. Így aztán tisztában voltunk azzal, hogy
Orosházának és vonzáskörzetének milyen ipari vonzástere van, ez alapján úgy gondoltuk, itt érdemes
lesz beindítani a mérnökképzést. Előző év szeptemberében ez meg is valósult, és azon vagyunk, hogy a
jövőben ez folyamatosan működőképes maradhasson – mondta el a docens.

Dr. Bíró István egyetemi docens (Fotó: Palcsek István)

Az orosházi az egyetem egyetlen kihelyezett képzése. Ugyanazok az oktatók járnak át tanítani, akik az
SZTE-n tartják az órákat, és teljes mértékben ugyanazt a képzés kapják az itteni hallgatók, mint a
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Szegeden tanulók. Csupán a helyszín más. Egyedül a képzés körülbelül 15%-át, a laborhátteret igénylő
részt tudják csak Szegeden megvalósítani, a többire lehetőség van a Táncsics gimnáziumban is.

– Évek óta azt tapasztaljuk, hogy mérnökhiány van. Ezt a vállalatok is megerősítik. Ez a lehetőség,
hogy helyben ki lehet nevelni a mérnököket, mindenki számára előnyös. A célunk az, hogy a fiatalok ne
vándoroljanak el máshová. Ha helyben megkapják a megfelelő képzést, akkor később remélhetően
helyben vállalnak majd munkát is. A Táncsics gimnáziumban megtaláltuk a megfelelő helyszínt.
Kiválóan tudunk együttműködni az intézmény vezetésével és a városvezetéssel is. Akkor látjuk ezt a
képzést fenntarthatónak, ha a város ösztöndíjakkal támogatja majd, illetve ha a vállalatok is
támogatják az alkalmazottaik képzését. A gimnázium pedig abban nyújthat segítséget, hogy egyrészt
jól felkészíti az érettségire a diákokat, másrészt pedig újraérettségizteti azokat, akiknek szükséges a
több pont a bejutáshoz – mondta el a docens.

Bíró István elmondta, úgy gondolja, első körben olyan csapatot kaptak a hallgatók személyében, akik
motiváltak, és komolyan veszik a képzést.

– 14 fő kezdte el a képzést szeptemberben, 11 fő az, akiről úgy gondolom, komolyan is akarja csinálni.
2020. szeptemberében 15 fő alatt nem indul el a mérnökképzés Orosházán. Ha ez a létszám nem lesz
meg, akkor kivárunk egy évet, és akkor folytatjuk tovább. De én bízom a képzés folyamatosságában –
zárta gondolatait a docens.


